
Indfødsretsudvalget

Til: Udlændinge- og integrationsministeren

Dato: 23. oktober 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Spørgsmål 23
Vil ministeren oplyse antallet af ansøgninger om dispensation for opnåelse af dansk 
indfødsret for hvert af årene 2002 til og med 2022 (begge år inklusive), hvor ansøge-
ren på ansøgningstidspunktet havde bopæl på Færøerne, samt hvor mange af disse 
ansøgninger for hvert af årene, der hhv. fik godkendt eller afvist deres ansøgning om 
dispensation? Vil ministeren også oplyse det totale antal ansøgninger om dispensation 
til Indfødsretsudvalget for hvert af årene i samme periode – uagtet ansøgers bopæl – 
samt hvor mange af disse ansøgninger for hvert af årene, der hhv. fik godkendt eller 
afvist deres ansøgning om dispensation? Spørgsmålet stilles på baggrund af, at andelen 
af udenlandsfødte på Færøerne er steget markant hen over det seneste årti og dermed 
formodentlig også antallet personer med bopæl på Færøerne, der har ansøgt om dansk 
indfødsret, og at der ikke foreligger meget information om antallet ansøgninger eller 
området generelt på Færøerne.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Sjúrður Skaale (JF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Sjurdur.Skaale@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Mikkel Bjørn
formand
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